

Give and it will be given to you XVII

Marriage is a microcosm of the larger relationship we are called to enter with Jesus and his Church. In the Catholic Church we baptize babies, and they can scarcely form an intention to commit themselves to Jesus, but we rely on the commitment of the parents and godparents. How many sad conversations have I had over the years with an angry parent who is hell bent to have a godmother or godfather who isn't even Catholic, let alone fulfills the requirement that they be fully initiated in the church and if married also in church.

Disastrously, we do not require the parents who present their baby for baptism to be fully initiated or married in church [or at all], under the vague pretext that there may be a “well-founded hope” that the child will actually be raised in the faith. Of course God’s generosity to us is manifested in that some of those babies do find their way to an active faith despite the obstacles their parents and godparents may throw in their way. I am one of those; my parents had no intention of raising me in the faith, but had me “done.” However, normally to be a disciple one must be formed with the intention to follow Jesus in our hearts; just as we cannot have a marriage without the intention of the spouses to give themselves to each other, nor do we find disciples who are not formed, and prepared to give themselves to Jesus. In my case years later I entered the formation to become a disciple. It was that formation which led me to be willing to give my life as a priest. Have you ever wondered why a person would do that? Why would one give one’s life to be a priest? Perhaps priests are simply weird?

IHM. pray for us,
Father Jerry

Dad y se os Dara XVII

Matrimonio es un microcosmo de la grandesa de la relación que nosotros somos llamados a entrar con Jesús y su Iglesia. En la Iglesia Católica nosotros bautizamos a bebés, y ellos escasamente pueden formar la intención de comprometerse a Jesús, pero nosotros contamos con el compromiso de los padres y padrinos. Cuantas conversaciones tristes he tenido yo durante muchos años con un padre que esta furioso y que esta empeñado en tener un padrino o una madrina que no sea Católico, y menos de cumplir con los requisitos que ellos sean praticantes de la Iglesia y si son casados también tienen que ser casados por la Iglesia. Desafortunadamente, nosotros no requerimos que los padres que presentan al bebé para ser bautizado seán practicantes o casados por la Iglesia; bajo el vago pretexto que a lo mejor habrá una “esperanza bien formada” que la creatura crecerá en la fe. Por supuesto, la generosidad de Dios para nosotros esta manifestada en que algunos de esos bebés encuentren el camino a una fe activa a pesar de los obstaculos que los padres y padrinos tiren en sus caminos. Yo soy uno de ellos; mis padres no tenian ninguna intención en hacerme crecer en la fe, pero “me hicieron.” Sin embargo para ser un discípulo uno debe ser formado con el intención de seguir a Jesús en sus corazones; lo mismo que nosotros no podemos tener un matrimonio sin la intención que la pareja se de el uno al otro, y tampoco encontramos discípulos que no están formados y preparados a darse a Jesús. En mi caso, años después yo entré en la formación para ser discípulo. Fué la formación que me guio a dar mi vida como un sacerdote. Has alguna vez tú pensado porque una persona hace eso? Porque uno daria su vida para ser sacerdote? Será porque los sacerdotes serian simplemente raros?

*ICM, ora por nosotros,
Padre Jerry*